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Bucsa Község Önkormányzat 

Képviselő-testülete 

Gazdasági, Kulturális, Szociális Bizottsága 

Bucsa, Kossuth tér 6. Tel: 66/585-520. 

3162-3/2024. ikt.sz. 

2. sz. 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete Gazdasági, Kulturális, 

Szociális Bizottsága 2024. október 30-án (szerdán) délelőtt 8,00 órakor megtartott 

nyilvános üléséről. 

 

Az ülés helye: Bucsa, Kossuth tér 6. Községháza nagyterme 

Jelen vannak: Márki Tiborné elnök, Ruzsányi Szabolcs tag 
 

Hiányzó: Fenyődi Attila tag 

 

Tanácskozási joggal meghívott: Dr. Nagy Éva jegyző, Kláricz János polgármester, Harmati 

Gyula alpolgármester, Faluházi Sándor Attila alpolgármester 
 

Márki Tiborné elnök: Köszöntötte a Gazdasági, Kulturális, Szociális Bizottság megjelent 

tagját, Dr. Nagy Éva jegyző asszonyt, Kláricz János polgármester urat, Harmati Gyula és 

Faluházi Sándor Attila alpolgármester urakat. 
 

Megállapította, hogy a Gazdasági, Kulturális, Szociális Bizottság nyilvános ülése 

határozatképes, mivel 3 fő bizottsági tagból 2 fő jelen van, hiányzik 1 fő. 
 

A jegyzőkönyv vezetésére felkérte Komroczkiné Nagy Editet. 

A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérte Ruzsányi Szabolcs bizottsági tagot. 
 

Kérte a Gazdasági, Kulturális, Szociális Bizottság tagjait, aki elfogadja jegyzőkönyv 

hitelesítőnek Ruzsányi Szabolcs bizottsági tagot, kézfelemeléssel szíveskedjen szavazni.  
 

A Gazdasági, Kulturális, Szociális Bizottság jelenlévő 2 tagja 2 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül Ruzsányi Szabolcs bizottsági tagot jegyzőkönyv 

hitelesítőnek elfogadta. 
 

Márki Tiborné elnök: Előterjesztette a napirendi pontokat. 
 

Napirendi pontok: 
 

1./ Bucsa Község Önkormányzata Képviselő-testületének a helyi adókról szóló rendelete 

véleményezése 

 Előadó: Márki Tiborné elnök 
  

2./ A 2025. évi folyószámla hitelkeret szerződés megkötésének véleményezése 

 Előadó: Márki Tiborné elnök 
 

3./ Bejelentések 

 

Márki Tiborné elnök: Megkérdezte a Gazdasági, Kulturális, Szociális Bizottság tagjait, van-e 

valakinek a meghívóban kiadott napirendi pontokon túl más javaslata a napirendi pontokat 

illetően.  
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Mivel más javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, kézfelemeléssel szíveskedjenek 

szavazni, aki a napirendi pontokat elfogadja.  

 

A Gazdasági, Kulturális, Szociális Bizottság jelenlévő 2 tagja 2 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a napirendi pontokat elfogadta. 

 

1. napirendi pont: Bucsa Község Önkormányzata Képviselő-testületének a helyi 

adókról szóló rendelete véleményezése 

 

Márki Tiborné elnök: Előterjesztette az első napirendi pontot, a Bucsa Község 

Önkormányzata Képviselő-testületének a helyi adókról szóló rendelet véleményezését. 

 

A kiküldött munkaanyag szépen részletezi, hogy 1998. év óta nem változott a kommunális 

adó mértéke, viszont az infláció eközben nagy mértéket öltött. 

 

Megkérdezte Kláricz János polgármester urat, hogy kíván-e kiegészítést tenni? 

 

Kláricz János polgármester: Szeretné előterjeszteni, hogy a következő testületi ülésre 

előkészítés alatt áll egy fejlesztési hitel, amelyet a jelenlegi kommunális adó emelésével 

szeretnének egybekötni. Így ebben a ciklusban jelentősen nagy területen tudnak aszfalt utakat 

létrehozni. Így a kommunális adó emeléséből befolyó összeget a belterületi utak fejlesztésére 

tudják fordítani. 

 

Márki Tiborné elnök: A fizetési kedvezmény az, hogy a lakosság két részletben teljesíti az 

éves adó befizetését az megmarad? 

 

Kláricz János polgármester: Természetesen igen, illetve van a tervezetben korosztályi 

kedvezmény is, valamint a lakóingatlannal nem rendelkező telkek is kapnak kedvezményt. 

 

Dr. Nagy Éva jegyző: Az évenkénti kétszeri befizetést az adó törvény írja elő. A korosztályi 

kedvezmény pedig a 70 év feletti lakosokat fogja érinteni. Ennek részleteiről, valamint maga a 

díjtétel emeléséről tájékoztatást fog kapni a lakosság. 

 

Márki Tiborné elnök: Sajnos tapasztalják, hogy hiába küldenek levelet, amiben részletesen le 

van írva minden vagy nem olvassák, vagy rosszul értelmezik az emberek. Erre majd oda kell 

figyelniük. 

 

Harmati Gyula alpolgármester: Az időseket érdemes lenne célzottan tájékoztatni. Jó lenne egy 

adatbázis róluk. Szeretné megkérdezni, hogy az adófizetési hajlandóság az milyen a 

településen? 

 

Dr. Nagy Éva jegyző: A kommunális adót már megszokta a lakosság, hogy fizetni kell, olyan 

90%-ban teljesülni is szokott. Amíg 3000 Ft volt az évenkénti adó, addig három évet kellett 

várni, hogy be tudják hajtani a hátralékot, mivel nem érte el a 10.000 Ft-ot.  Most, hogy 

évente 12.000 Ft lesz az adó mértéke, így már nem kell ezt az időt megvárni, hogy behajtásra 

kerüljön. 

 

Faluházi Sándor Attila alpolgármester: A többi településhez viszonyítva nem magas az 

összeg. Kéri, hogy a befolyt összeg célzottan kerüljön felhasználásra. 
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Kláricz János polgármester: Évente 10-12 millió forintot költöttek utak szórására, 

karbantartására, amivel szemben évente 3,5 millió adóbevétele van az önkormányzatnak. 

 

Márki Tiborné elnök: Megkérdezte, van-e a bizottsági tagoknak kérdése, kiegészítése? 

Mivel kérdés és hozzászólás nem volt, kérte a Gazdasági, Kulturális, Szociális Bizottság 

tagjait, aki elfogadja, és a képviselő-testület felé is elfogadásra javasolja,  a  Bucsa Község 

Önkormányzata Képviselő-testületének a helyi adókról szóló rendeletét, kézfelemeléssel 

szíveskedjenek szavazni.  

 

A Gazdasági, Kulturális, Szociális Bizottság jelenlévő 2 tagja, 2 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta: 

 

 24/2024.(X.30.) Gazdasági, Kulturális, Szociális Bizottsági határozat 

Bucsa Község Önkormányzata Képviselő-testületének a helyi adókról szóló  

rendelete véleményezése 

 A Gazdasági, Kulturális, Szociális Bizottság véleményezte, elfogadta, és elfogadásra 

javasolja Bucsa Község Önkormányzata Képviselő-testületének a helyi adókról szóló 

rendeletét. 

Felelős: Márki Tiborné elnök 

Határidő: azonnal  

 

2. napirendi pont: A 2025. évi folyószámla hitelkeret szerződés megkötésének 

véleményezése 

 

Márki Tiborné elnök: Előterjesztette a második napirendi pontot, a 2025. évi folyószámla 

hitelkeret szerződés megkötésének véleményezését. 

 

A folyószámla hitelt az önkormányzat minden évben igénybeveszi, annak szükségességét a 

bizottság javasolja és a testület felé is elfogadásra javasolja. 

 

Megkérdezte, van-e a bizottsági tagoknak kérdése, kiegészítése? 

 

Mivel kérdés és hozzászólás nem volt, kérte a Gazdasági, Kulturális, Szociális  Bizottság 

tagjait, aki elfogadja, és a képviselő-testület felé is elfogadásra javasolja, a 2025. évi 

folyószámla hitelkeret szerződés megkötését, kézfelemeléssel szíveskedjenek szavazni.  

 

A Gazdasági, Kulturális, Szociális Bizottság jelenlévő 2 tagja, 2 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta: 

 

25/2024. (X.30) Gazdasági, Kulturális, Szociális Bizottsági határozat 

A 2025. évi folyószámla hitelkeret szerződés megkötésének véleményezése 

A Gazdasági, Kulturális, Szociális Bizottság véleményezte, elfogadta, és a Képviselő-testület 

felé is elfogadásra javasolja, hogy Bucsa Község Önkormányzata a nettó finanszírozási 

projektek biztonságos megvalósíthatósága érdekében a MBH Bank Nyrt-től 2025. január 1-

jével legfeljebb 30.000.000 Ft összegre szóló folyószámla hitelkeret szerződést kössön 2025. 

évre. 

Felelős: Márki Tiborné elnök 

Határidő: értelem szerint 
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3.napirendi pont: Bejelentések 

 

Márki Tiborné elnök: Előterjesztette a harmadik napirendi pontot, a bejelentéseket. 

 

Megkérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, hozzászólása? 

 

Mivel a Gazdasági, Kulturális, Szociális Bizottság mai ülésén a bizottsági tagok részéről sem 

merült fel egyéb kérdés és hozzászólás, ezért az ülést 8,10 órakor bezárta.   

 

 

 

kmf. 

 

 

 

 

 Márki Tiborné         Ruzsányi Szabolcs 

a Gazdasági, Kulturális, Szociális     a Gazdasági, Kulturális, Szociális 

            Bizottság elnöke                 Bizottság tagja 

   jegyzőkönyv hitelesítő 

 

 

 

 

Dr. Nagy Éva 

jegyző 

 

 

 

Komroczkiné Nagy Edit 

jegyzőkönyvvezető 


